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1. VOORWOORD 

 
Het is een terugkerende traditie om een jaarverslag te maken van de activiteiten, die het 

afgelopen jaar door de werkgroep zijn gedaan en afgerond. Het is ook een verantwoording 

voor  de werkgroep van activiteiten  richting  de Diaconie, de Kerkenraad en de leden van de 

kerkelijke gemeente. Omdat andersdenkenden ook gelden beschikbaar stellen, is het een 

verantwoording richting deze groep van “gulle gevers”.  

 

Wanneer wij  terugkijken, dan kunnen wij met enige tevredenheid vaststellen, dat het elk jaar 

toch weer gelukt de medemens op meer dan 1500 km afstand te helpen. Tevredenheid is 

mogelijk niet het goede woord, maar dankbaarheid is meer passend. Dankbaar dat onze 

werkgroep telkens leden vindt, die bereid zijn financieel een bijdrage te geven. Elke euro 

stemt ons tevreden. We kunnen weer een activiteit ondernemen en ook  afsluiten.  

  

De gezamenlijke ontmoetingen  zijn hartverwarmend.  Voor de duidelijkheid van beide 

kanten. Het is geen eenzijdige ontmoeting.  In 2023 

is er ook weer een reis naar Roemenië geweest. Een 

”nieuwe bezoeker” heeft een kort en indringend 

verslag gemaakt, dat ook in de bijlage is opgenomen 

en ook in KOW heeft gestaan. Het is toch een warm 

gebeuren, dat mensen op onze aardbol op deze 

wijze elkaar ontmoeten en met elkaar in gesprek 

gaan.  

 

 

                                              

 

 

                                                                                                                     

 

 

 

 

 

 

 

 

2 

 



 

2.  Het profiel van de organisatie. 

Onze werkgroep bestaat ruim 30 jaar. Ruim 30 jaar zetten leden van onze kerkelijke gemeente 

zich in voor het wel en wee van de Hongaarse minderheid in Roemenië. In één adem mogen wij 

ook wel noemen de Zigeuners.. Het ene jaar krijgen deze wel aandacht, maar het volgende jaar 

minder.  

Binnen onze werkgroep betrekken wij een ieder bij de diverse onderwerpen. Elke maandelijkse 

vergadering komen deze aan orde. In gezamenlijkheid wordt de richting bepaald. Je zou haast 

kunnen zeggen, dat niets wordt gedaan zonder de instemming van elkaar. Verder wordt er 

gebruik gemaakt van ieders kwaliteiten.  

Uiteraard ontkom je er niet aan, dat er enkele specifieke functies zijn. Je moet dan denken aan de 

voorzitter (Gert van der Vegt), de secretaris (Frida van der Vegt-Weijdeman) en de 

penningmeester (Henk van der Woude). Een speciale taak is wel het voorbereiden van onze 

jaarlijks financiële actie. 

Bartha Dankers neemt dit gelukkig voor haar rekening.                                

       

De brieven liggen klaar en worden door veel gemeenteleden rondgebracht 

 

Fotopresentaties/fotoboeken worden verzorgd door o.a. Siebrig Schipper, Bartha Dankers en 

Hennie Prins. We prijzen ons gelukkig met Hans Schipper als adviseur. De secretaris is het centrale 

punt voor de correspondentie met de buitenwacht. In bepaalde gevallen neemt een ander lid van 

de werkgroep de corresponderende taak van de secretaris over. Op deze wijze wordt bereikt dat 

een ieder betrokken wordt bij het werk van de werkgroep.  De penningmeester geeft elke maand 

een overzicht van de inkomsten en uitgaven van de werkgroep. Ieder lid van de werkgroep heeft 

hierdoor inzicht in het wel en wee van de financiën.  

Onze werkgroep denkt dat deze werkwijze in het geheel bijdraagt aan de betrokkenheid van de                                                                    

leden bij de activiteiten van de werkgroep.                                                                                                                            
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       Kort willen wij ook nog iets zeggen over missie, visie, doelen en strategie.  

Onze missie 

Onze missie is, dat we als leden van de kerkelijke gemeente iets willen betekenen voor de 
Hongaarse minderheid en de Zigeuners in Roemenië. Een voortzetting van een gedachte die in de 
jaren zeventig al werd aangegeven. 

Onze visie 

Onze visie is dat we nog vele jaren bij leven en welzijn de hulp mogen verstrekken.                                                                                        

Onze doelen 

Onze doelen zijn dat we met de medemens over de grens de gedachten  blijven uitwisselen,   
waardoor een betere verstandhouding gaat ontstaan of met andere woorden in goede harmonie 
met elkaar leven. Meningen en standpunten met respect naar elkaar blijven uiten. Dat vormt een 
goede basis. Het moet een verrijking zijn voor de bezochte medemens maar ook voor ons. Meer 
dankbaarheid voor het weinige. Het doel is en blijft tot een groeiend wederzijds begrip  te komen, 
ontmoeting, ondersteuning en bemoediging.                                                           

                                                                                                                                            

  

     Lacu / Feketelac vergaderen met de Presbyters                                              Lacu / Feketelac      Zondagmorgen na de kerkdienst 
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3.  De samenstelling van de werkgroep                              .         

Onder punt 2 hebben we de organisatie van de werkgroep toegelicht. Wij verwijzen dan ook 

graag hiernaar. Niet onvermeld mag naar onze mening worden, dat onze werkgroep al heel veel 

jaren dezelfde samenstelling heeft. De leeftijd gaat niet naar beneden maar neemt in jaren toe. 

Met enige regelmaat bespreken wij wel, dat toch gekeken moet worden naar 

vervangende/nieuwe leden. Eerlijkheid gebiedt te zeggen dat dit niet meevalt. Dat is geen 

onbekend verschijnsel. Zolang de gezondheid het toelaat blijven wij ons inzetten voor de 

activiteiten van de werkgroep de Overkant.                                                                                                                                                   

Samenstelling werkgroep                                                                         

Gert van der Vegt, voorzitter                                                                                                                                 

Frida van der Vegt, secretaris                                                                                                                                        

Henk van der Woude, penningmeester                                                                                                                           

Jennet Kijk in de Vegte, lid                                                                                                                                                 

Albert Schutte, li                                                                                                        

Jenni Uitslag,  lid                                                                                                                                                                    

Hans Schipper, lid-adviseur                                                                                                                                   

Bartha Dankers, lid                                                                                                                                                           

Hennie Prins, lid  

                                                                                               We vergaderen zowel in de Overkant in Dalfsen als in de Luwte in Oudleisen                                                                                                                                                         

4.  Werkmethoden en de uitkomst van de activiteiten.  

Onze werkgroep probeert niet te veel hooi op de vork te nemen, door  stap voor stap de 

activiteiten ter hand te nemen en proberen af te ronden.  Dat kan in tijd gezien nog wel eens 

enkele jaren duren. Dat vinden wij als werkgroep ook niet erg. Beter iets goed achter laten dan 

iets half gebakken doen. Daarbij speelt ook  een rol, dat wij niet alleen hulp verstrekken, maar 

ook van de plaatselijke gemeenschap een essentiële bijdrage vragen. Daardoor wortelt het 

gerealiseerde meer in de gemeenschap. In het verlengde ervan is ook het vragen van een 

financiële bijdrage voor de spullen op de markt. Weggeven kan altijd nog. Eigenlijk is het zo, dat 

de kerkelijke gemeente zelf het voorstel heeft gedaan om voor de spullen iets te laten betalen. 

Dit voorstel hebben wij al jaren geleden overgenomen.                                                                                                                                                                     

                                                         
het houden van een kledingmarkt                                                                              
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Beleid maken is ook enige tijd vooruit denken. Wij maken veelal een inschatting wanneer een                   

project gerealiseerd zal zijn. De ervaring leert dat dit heel verschillend is. Zodra wij in de 

veronderstelling zijn, dat het eindpunt wordt bereikt, dan leggen wij (of een lid van onze werkgroep) 

al contacten, veelal in Roemenië zelf, met een min of meer bekende relatie. Dit gebeurt ook nog wel 

eens in de vertrouwelijke sfeer. Heel nadrukkelijk wordt er veelal bij gezegd, dat wij geen 

verwachtingen willen wekken. Helder en duidelijk willen wij als werkgroep daarover zijn. Soms 

brengen wij van tevoren nog wel eens een bezoekje. Ook de moderne sociale media geven nog wel 

eens verrassende informatie. Al de informatie wordt terug gekoppeld naar 

de leden van de werkgroep. Uitgebreid wordt hierover met elkaar 

gediscussieerd. Vervolgens wordt er een beslissing genomen; soms beginnen 

wij heel voorzichtig met iets. Deze werkmethode bevalt ook erg goed. 

Nogmaals iedere keer wordt gesteld: geen verwachtingen! 

   

 

De reactie van de  kerkelijke gemeente op een zending                                                                                                                                                          

kleding kan voor ons een indicatie zijn verder te gaan. 

                                                                                                                                                                                  

In 2023 hebben wij een aantal zaken geconcretiseerd. Deze laten wij de revue passeren.  

Lacu/Feketelak 

In de kleine gemeente aan de noordkant van Roemenië op bescheiden afstand van Oekraïne hebben 

wij de kerkelijke gemeente Lacu/Feketelak gesteund. Bij ons eerste bezoek waren vrijwilligers bezig 

met het bouwen van een verenigingsgebouw, dat voor allerlei activiteiten gebruikt kon gaan worden.  

        

                       

                        Lacu    Toen                                                                      Lacu    Nu             oktober 2023   
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Een enthousiast predikantsechtpaar gaf tekst en uitleg. Daarbij ook nog 

bijgestaan door een echtgenote van een presbyter en een zeer jong 

gemeentelid. Het verenigingsgebouw vormt een be langrijk middelpunt voor 

de activiteiten in de gemeenschap. Onze werkgroep kwam daarbij tot de 

conclusie dat een en ander binnen de doelstellingen van onze werkgroep 

paste. Wij hebben in  volledig vertrouwen dat het geheel gerealiseerd wordt, 

besloten tweemaal een bijdrage te verstrekken. Ons bezoek in oktober 2023 

bevestigt dit. 

                                                                                                                                                                              Predikant Hideg Istvan en zijn vrouw   Lacu 

Vechea/Bodonkút 

In Vechea/Bodonkút is men al enige tijd bezig met het realiseren van gastenkamers op de 
verdieping. Het is een omvangrijk werk, dat de eindstreep binnenkort haalt. Ook dit project 
is door ons gesteund. Op deze wijze gaat de gemeente zelf enig geld verdienen.  

                   
Inkomsten komen van bijna continu kleding verkoop                                                                       gastenkamer 

Cluj-Napoca/Kolozsvár 

Al heel veel jaren komen wij jaarlijks in Cluj. Hier is het bisdom gevestigd, een zenuwcentrum voor de 

ruime omgeving van Cluj.  Verandering in de personele bezetting was aanstaande. Een jonge 

predikant met zijn gezin was  bescheiden gehuisvest en is verhuisd naar een groter appartement.  De 

betrokkene was en is een belangrijke informatiebron voor ons als werkgroep. Een financiële 

ondersteuning was verantwoord.   

Târnăveni/ Dicsőszentmárton 

Bij een bezoek aan Târnăveni/ Dicsőszentmárton kwamen wij bij een kerkelijke gemeente terecht, die 

behoefte had aan een kleine woonruimte voor de cantor. Na lang wikken en wegen hebben wij als 

werkgroep besloten een bijdrage te verstrekken in de vorm van een  lening voor twee jaar. In 2025 is 

de lening afgelost. Deze wijze van financiële hulpverstrekking maakt het mogelijk dat op korte termijn 

een project kan worden gerealiseerd. We werden benaderd door een inwoner van Dalfsen die een 

mooie bestemming zocht voor een 2de hands orgel, we hebben voor deze cantor dit orgel beschikbaar 

gesteld.                                                                                                                                                                      
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Grindeni/Gerendkeresztúr 

 

Tijdens onze reis in oktober 2023 werd onze reisgroep 

geconfronteerd met een feit, dat een kerkelijke gemeente 

Grindeni/Gerendkeresztúr wel beschikte over een hoeveelheid 

hout maar niet over een broodnodige zaagmachine. Geen 

eenvoudige zaak, maar de onderlinge discussie in de reizigersgroep 

was toch zodanig dat besloten werd geld beschikbaar te stellen  

voor een zaagmachine. Een niet alledaags besluit maar tegen de 

achtergrond van de komende winter verdedigbaar.                                             Rechts Ds. David en zijn vrouw 

 

Dumbrava (Cluj) 

Een ander punt, dat op onze weg kwam, was het verzoek om een 

kopieerapparaat voor de gemeente in Dumbrava (Cluj). Ook dit was 

nieuw en misschien wel een beetje bijzonder. Een rol speelde, dat de 

vrouwelijke predikant graag een gedrukte versie van de zondagse preek 

wilde bezorgen bij gemeenteleden die niet meer naar de kerk konden 

komen. Na overleg heeft de werkgroep tegen deze achtergrond dan ook 

besloten geld beschikbaar te stellen voor deze aanschaf.                               

                                                                                                                                                                                                                    
Rechts: Pastor Lukács 
Margit Melinda 
Dumbrava                                                              

                                                                                                                                                                                  

Ieder jaar wordt er geld beschikbaar gesteld in de sociale sfeer.  Dat is en blijft moeilijk, omdat je de 

ene helpt en de andere niet. Maar helemaal niets doen, vinden wij als werkgroep geen optie. In 2023 

werden wij als werkgroep verrast met een bijzondere gift. Iemand heeft zijn energietoeslag ter 

beschikking gesteld van de werkgroep. De reden was, dat zij deze toeslag niet nodig hadden. Als 

werkgroep hebben wij besloten aan deze gift een bijzondere bestemming te geven. Ook hebben wij 

een gezin financieel  ondersteund door een bijdrage, omdat het huis volledig verbrand was. De 

verzekering was bij lange na niet voldoende.  
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5. Financiële verantwoording 

 

De penningmeester heeft een uitgebreid overzicht gemaakt van de inkomsten en de bestedingen 

over het jaar 2023. Uitgebreide behandeling ervan heeft plaats gevonden in een vergadering van 

de werkgroep. Als werkgroep hebben wij hieraan niets toe te voegen. We keuren het dan ook 

zeer graag goed. Het is opgenomen als bijlage bij dit jaarverslag. 

 

6.  Slot  

 

Inzameling en transport van goederen.  

Ook het afgelopen jaar werden weer veel goederen 

ingeleverd bij de voormalige bedrijfsruimte van Gert van 

der Vegt in Oudleusen. Een groep van ongeveer 16 

vrijwilligers sorteerde iedere week de kleding! Dit jaar 

heeft er twee keer een transport plaatsgevonden, 

kleding, schoenen, dekens en fietsen .  

 

 

 

Kleding sorteren 

We hebben dit jaar 2 nieuwe sorteerders mogen verwelkomen, Wilma de Groot en Annelies 

Kragt. Verder:   Bartha Dankers - Frida van der Vegt - Jenni Uitslag - Maaike Pekkeriet - Reina 

Brouwer - Jennet Kijk in de Vegte - Willemien Baarslag - Gerda Timmerman - Annet Kragt - Hennie 

Prins - Jennie Schroten - Siebrig Schipper – Irene Borger - Willie van Oenen (tevens interne 

coördinatie)  

 

Jaarlijkse tuinzadenactie  

Ieder voorjaar houden wij in onze beide kerken een 

tuinzaden inzamelingsactie. Deze tuinzaden zijn  

uitgedeeld tijdens ons bezoek in oktober aan de 

gemeenteleden in  Lacu/Feketelak na de kerkdienst.                                                                                                                                                                                         
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Vergaderingen in vogelvlucht: 

Op 15 januari heeft Hans Schipper afscheid genomen als predikant van ons gemeente i.v.m. zijn    
pensioen. Ter gelegenheid daarvan is er een afvaardiging uit Stana naar Dalfsen afgereisd om dit 
bijzondere moment met ons te vieren. Tijdens de dienst heeft Hans de zegen ontvangen van Ds. Papp 
Hunor uit Stana. Veel waardering voor onze vrienden uit Stana voor het initiatief wat ze hebben 
genomen om gehoor te geven aan de uitnodiging. Wat een verrassing van Hans en Siebrig en voor 
velen in onze gemeente!   

       
Ik heb een onverpakt cadeautje voor je                                             Stana                                                                   Ds Papp Hunor 

 

In de vergadering van maart hebben we onze najaarsreis gepland van 5 - 12 oktober 2023.  

 

 

In maart kwam het verdrietige 

bericht binnen dat  op 13 maart  

onze oud voorzitter Bé Bannink op 

de leeftijd van 91 jaar is overleden.  

We waren aanwezig bij zijn uitvaart.  

Bé heeft zich vele jaren ingezet voor 

de Hongaarse minderheid in 

Roemenië.  

Ds. Bé Bannink                                                                                                                                                                  Pastorie in Tureni.                                                          

Bij dit projekt was Bé                            

Bannink o.a. nauw betrokken 

 

In april hebben we een overleg gehad met een afvaardiging van de Diaconie. Ook hebben we onze 

jaarlijkse presentatie voorbereid die heeft plaatsgevonden op 23 april na de kerkdienst in de 

Overkant. Er  was een mooie presentatie gemaakt, Gert heeft het voorzien van tekst en commentaar. 

Er waren ongeveer 50 belangstellenden.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         
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In mei hebben we de brief opgesteld voor onze jaarlijkse financiële actie. Er is een transport geregeld 
met kleding/fietsen naar Lacu/Feketelak 

Juni. We doen navraag bij Kiss Tibor over een eventueel nieuw project voor de toekomst. 

Augustus. De flyers voor de financiële actie zijn gedrukt en zien er mooi uit. Ditmaal voorzien van een 
QR code i.p.v. de acceptgirokaart. We maken ze verzendklaar en vragen weer aan gemeenteleden om 
ze samen met ons te bezorgen. 

In oktober (van 5 – 13) zijn we op reis geweest. Later hebben we daarover een evaluatiemoment met 
de reizigers gehad, zoals gebruikelijk: 

Een reactie van een reiziger 

“Wat een gastvrijheid in Lacu, hele vriendelijke ontvangst, lieve mensen, fijne gastgezinnen. Ook 

mooi om verbondenheid te voelen met de gezinnen. Sommige gastgezinnen hadden zelfs een 

vertaler geregeld! De markt was een succes, we hadden alles goed voorbereid, ook  

gemeenteleden hielpen mee met opruimen. De kerkdienst op zondag was mooi, goede 

samenwerking tussen beide predikanten, samen hebben ze de liederen uitgezocht. Wij zongen 

Psalm 42 ’t Hijgend  hert” en lied 704 “Dankt, dankt nu allen God” We sloten af met het Onze 

Vader ieder in zijn eigen taal, we eindigden allemaal tegelijk met “Amen”! 

Gesprek met de presbyters na afloop van de dienst verliep heel positief. “Wanneer komen jullie 

terug”?  

                 

Co Daatselaar (Dalfsen) en Hans Schipper (Oudleusen) doen verslag van de reis in beide kerken. 

 

November: De stand van de financiële actie is inmiddels € 5500,00!!     

 

December 

In december  sturen we al onze contacten kerst en Nieuwjaarswensen. 

 

     Lacu – oktober 2023                                            
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Woorden van dank 

 

Tot slot willen we nog een woord van dank uitspreken aan allen die ons werk een warm hart toe 

dragen. We krijgen  goederen, kleding, fietsen, tuinzaden waar we onze medemensen in 

Roemenië blij mee maken.  Al enkele jaren ontvangen we 2de hands sportkleding en tassen van 

voetbalvereniging ASC . Ook een dank je wel voor de burgerlijke gemeente die ons dit jaar tasjes 

aanbood om uit te delen tijdens de markt in Lacu. In een mum van tijd waren de tasjes gevuld 

met 2de hands kleding! 
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Bijlage I                                                                                                                

 

Reisverslag  05-13 oktober 2023 ( door Co Daatselaar) 

 

Op donderdag 5 oktober zijn we om 3:30 uur vertrokken. Na een overnachting in tussenhalte 

Tatabanya in Hongarije kwamen we op vrijdag 6 oktober rond 18:30 uur aan in Lacu waar we 

hartelijk ontvangen werden door dominee Hideg Istvan en zijn vrouw. We wisselden informatie 

uit over de nieuwe gemeenschapsruimte en daarna heerlijke goulash gegeten met vervolgens 

overnachting bij gastgezinnen. 

Zaterdag 7 oktober was er de fietsenverkoop vanaf de betonvloer van de nog verder te realiseren 

aanbouw aan de gemeenschapsruimte. De kledingverkoop vond plaats in de 

gemeenschapsruimte. Beide verliepen prima: circa twee derde van de fietsen werd verkocht en 

ongeveer de helft van de kleding met een totaalopbrengst van omgerekend ongeveer 1000 euro 

die ten goede komt aan de gemeente van Lacu. De overgebleven fietsen en kleding weet men 

waarschijnlijk nog te slijten: een aantal gemeenteleden was vanwege een evenement elders niet 

aanwezig. De mensen in Lacu organiseren waarschijnlijk over een paar weken zelf een 

soortgelijke markt nu ze gezien hebben hoe dit kan. 

Na de markt en goede lunch bezochten we 3 andere kerken binnen de kerkelijke gemeente Lacu, 

in grootte variërend van 50 tot 150 plaatsen. Per kerk zijn er vaak rond 10 leden waarvan een 

derde elders woont en dan 5-10 mensen de dienst bezoeken. De dienst in die kerken is om de 2 

weken, in Lacu zelf wekelijks. De weinige bezoekers zijn zeer trouw: alleen als zij allen blijven 

komen, houdt men de kerk in stand; wel iets om bij stil te staan. 

Op zondag 8 oktober was er ’s morgens de gezamenlijke kerkdienst: Istvan en Hans gingen voor, 

in het Hongaars en Nederlands. Het was een mooie gezamenlijke dienst die verbindt. Na 

wederom een goede lunch namen we hartelijk afscheid met de intentie om komend jaar terug te 

komen. In de middag ging de reis naar Grindeni waar we aankwamen rond het einde van de 

receptie n.a.v. de intrede van ds Balogh  David, hij is daar op 1 september begonnen als opvolger 

van Koblos Lehel. ’s Avonds diner samen met de familie van David in het gebouw van de 

gemeente met o.a. een keuken uit Dalfsen, weer prima verzorgd door onze gastvrouwen en -

heren. Overnacht in het nieuwe gastenverblijf in Grindeni (10 plaatsen voor gasten). 

Op maandag 9 oktober was er het ontbijt in Grindeni, verzorgd door David en zijn partner Noemi. 

Daarna op reis naar Bichis waar we tegen koffietijd bij de pastorie aankwamen. Aldaar werden we 

welkom geheten door dominee Ivanov Annamaria  en 3 vrouwelijke presbyters (andere 

presbyters, voornamelijk mannen, konden zich niet vrij maken van hun werk). De pastorie is 

opgeknapt met o.a. financiële ondersteuning uit Dalfsen. Net als David in Grindeni is Annamaria 

én jong én heel enthousiast: beiden zien mogelijkheden hun gemeente levendig te 

houden/levendiger te maken. Na de bezichtiging van de kerk en afscheid reden we door naar het 

huis van Frida en Gert in Aiton waar we lunchten. Rond half 5 waren we in Vechea bij dominee 

Karoly Gaspar en zijn vrouw. Informatie uitgewisseld en daarna in het Kultuurhuis kleding gezien 

en organiseren kledingverkopen besproken. ’s Avonds in een ruimte in het nieuwe gastenverblijf 

dineerden we, prima verzorgd door de familie Gaspar. Het gastenverblijf ziet er mooi uit: er zijn 8-

10 plaatsen. 
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Dinsdag 10 oktober hadden we een uitgebreid en goed ontbijt geserveerd door de familie Gaspar. 

Daarna gingen we verder naar Dumbrava waar we gesproken hebben met dominee Lukacs Margit 

en enkele presbyters. Meest urgent hier is het zoeken naar een thuiszorg-vorm voor de ouderen. 

Dat is  nu mantelzorg maar men denkt aan 1 of 2 vrijwilligers uit het dorp om deze zorg te doen 

met eventueel ook het regelen van maaltijden. De pastorie ziet er verder goed uit, deze is vrij 

recent gerenoveerd. Daarna reden we door naar Stana, een plaats waar zo’n 10 jaar is 

ondersteund en waarmee de banden nog steeds zeer goed zijn. Er is een mooi gezamenlijk 

gebouw met 40-45 slaapplaatsen, verdeeld over 2 etages. Op de begane grond zijn een keuken, 

zaal (voor bv. vergaderen: hebben we ook gedineerd, ’s avonds gezeten en de volgende ochtend 

ontbeten), een bibliotheek en een dokterspost. Aan de andere kant van de weg staat een ook 

gerenoveerd gebouw dat ’s winters als kerk wordt gebruikt. De kerk zelf was gerestaureerd. 

Op woensdag 11 oktober begonnen we rond half 9 aan de terugreis na een goed ontbijt in Stana. 

Via overnachtingen in het hotel in Tatabanya en in een klooster in Neumarkt (Duitsland) waren 

we op vrijdag 13 oktober rond kwart over 4 in Dalfsen bij de familie Schutte. Daar aten we nog 

een lekker hapje en wisselden we ervaringen uit met het thuisfront. 

Al met al een goede en geslaagde reis met dank aan onze chauffeurs Gert van der Vegt en Hans 

Schipper. Ook gaat dank uit naar onze gemeente die de ondersteuning in Roemenië financieel 

mogelijk maakt. Maar vooral zijn we dank verschuldigd aan allen in Roemenië die ons gastvrij 

ontvingen, voor prima eten en overnachten zorgden en tijd voor ons maakten. Het is zeker de 

moeite waard om eens of nog eens in Roemenië te gaan kijken. 

Namens Hennie en Frits Prins, Jenni Uitslag, Frida en Gert van der Vegt, Siebrig en Hans Schipper:  

  

Co Daatselaar 
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Bijlage II 

Overzicht van de inkomsten en de bestedingen 2023 van de werkgroep Roemenië van de 

Protestantse Gemeente te Dalfsen 

Algemeen  

Onze werkgroep bestaat al ruim 30 jaar. De activiteiten voor de Hongaarse minderheid en de 

Zigeuners in Roemenië gaan gelukkig nog steeds door. Het lange bestaan is de reden, dat  er in dit 

overzicht van inkomsten/bestedingen nogal eens teksten/bewoordingen worden gebruikt, die in 

voorgaande jaren ook als zodanig zijn genoemd. Het mag bekend zijn, dat de werkgroep ieder jaar 

een financiële actie onder de leden van de Protestantse Gemeente Dalfsen houdt. De vertrouwde 

acceptgirokaarten zijn ingeruild voor de QR code. De voorbereidende werkzaamheden worden in 

hoofdzaak gedaan door mevrouw Bartha Dankers. Aan het eind van het jaar kunnen en mogen wij 

constateren, dat financieel gezien de opbrengst iets (maar dan ook maar iets) lager is dan vorig jaar.  

Ook anders denkenden dragen financieel bij aan de activiteiten van de werkgroep. Wij constateren 

dat met enige vreugde en tevredenheid.  Met de bekende  begeleidende brief worden de 

gemeenteleden van de Protestantse Gemeente te Dalfsen benaderd in de maand september. De 

werkgroep is er dankbaar voor dat vrijwilligers van de kerkelijke gemeente ieder jaar bereid zijn deze 

brieven rond te brengen. Een woord van dank voor betrokkenen is ook nu weer op zijn plaats!  

Om een zo reëel mogelijk beeld te krijgen, is er bij de financiële verantwoording over 2023 voor 

gekozen de opbrengst van de actie vanaf 1 september 2023 t/m 31 december 2023 op te nemen. De 

giften in de periode 1 januari 2023 – 31 augustus 2023 zijn verantwoord onder de post tussentijdse 

giften (TG). Overigens is het wel zo, dat we voor de financiering en dekking van de activiteiten altijd 

een jaar teruggaan. Op deze wijze kan goed rekening worden gehouden met een mogelijke 

schommeling van de inkomsten. Een methodiek, die ons nog steeds goed bevalt.  

Naast de jaarlijkse actie ontvangt de werkgroep ook al een aantal jaren een vaste bijdrage van de 

Diaconie van de Protestantse Gemeente Dalfsen. De bijdrage is door de Diaconie bepaald op € 

5.000,00, exclusief de opbrengsten van de diaconiecollectes bestemd voor de werkgroep Roemenië. 

In de brief van 6 december 2022 is dit bevestigd. De Diaconie heeft ook laten weten, dat  voor de 

volgende jaren gerekend mag worden op de bijdrage van € 5.000,00. Met ingang van het 2023 

worden de collectes ook overgemaakt naar onze bankrekening. Wij zijn de Diaconie dankbaar voor dit 

besluit. Op deze wijze kunnen wij ons blijven inzetten voor de medemens in Roemenië. In 2023 

hebben wij ook nog van de Diaconie een extra bijdrage ontvangen van € 500,00. 

Het is zo langzamerhand wel bekend, dat de werkgroep ernaar streeft elk dubbeltje te besteden 

aanhun doelstellingen. Dus worden geen kosten gedeclareerd voor de financiële administratie en 

voor het secretariaat. Wel hebben we een bedrag betaald aan de Rabobank voor administratiekosten. 

Voor 2023 was dit een bedrag van € 284,94. Fors hoger dan het voorgaande jaar! 

15 



                                                                                                                                                                                                                                                                      

Een vast onderdeel van de uitgaven zijn de kosten, die verbonden zijn aan het transport van kleding, 

fietsen en andere materialen. Het is en blijft toch een mooi gegeven, dat ”onze” spullen in Roemenië 

een tweede leven krijgen! Voor het transport ervan is in 2023 een bedrag van € 1.168,60 betaald.  

Wij hebben ook dit jaar kunnen “oogsten” van onze werkwijze van sparen/reserveren voor (iets) 

grotere projecten. Een werkwijze, die mede op voorspraak van de Diaconie al enige jaren wordt 

gehanteerd. Kort gezegd komt het erop neer, dat wij enkele jaren sparen voor de iets grotere 

projecten. Het heeft de schijn, dat we wel inkomsten hebben maar deze niet uitgeven. Het tegendeel 

is dus het geval! 

Wij hebben in 2023 de volgende projecten financieel gesteund en dus mogelijk gemaakt: 

a. In Lacu een bijdrage in de kosten van het herstel en het afronden  
van de renovatie van het verenigingsgebouw     € 3.000,00 

b. In Lacu nogmaals een bijdrage in de kosten van het verenigingsgebouw  € 2.500,00 
c. In Vechea een bijdrage in de kosten van de voltooiing van de verbouwing   

tot gastenkamers op de verdieping      €    750,00 

d. In Cluj een bijdrage in de kosten van het verder bewoonbaar maken van 
 de pastorie         € 2.000,00 

e. In Tarnaveni een bijdrage in de vorm van een lening in de kosten van het 
maken van huisvesting voor de cantor      € 1.000,00 

In 2023 hebben wij als werkgroep besloten de resterende schuld van Grindeni  kwijt te schelden.  Wel 

hebben wij in 2023 toch gebruik gemaakt van het middel van de lening. Wij hebben een bedrag van € 

1.000,00 als lening verstrekt aan de Reformatus Kerk in Tarnaveni voor het mogelijk maken van een 

eenvoudig onderkomen voor de cantor. 

Wij merken op, dat er intensief is gecommuniceerd met de kerkelijke gemeente in Tarnaveni. We 

hebben de aflossingstermijn gesteld op 2 jaar ( 1 juli 2024 en 1 juli 2025). Deze vorm van hulp maakt 

het mogelijk, dat een kerkelijke gemeente in staat is snel een project(je) te realiseren. Hieruit blijkt, 

dat onze werkgroep  de gedachte van cofinanciering waar mogelijk blijft hanteren. 

Het ondersteunen vindt ook nog altijd plaats via het sturen van kleding en andere spullen. De 

opbrengst van de verkoop van de kleding, schoenen en overige goederen mag door de betreffende 

gemeente zelf worden gebruikt. De term “circulaire economie”  of “groene gemeente” passen wij al 

enkele jaren toe.  Het afgelopen jaar hebben wij in volledige samenwerking met de Reformata 

Parohia in Lacu de jaarmarkt aldaar georganiseerd. Dit was voor deze kerkelijke gemeente de eerste 

keer. Kort en bondig: prima gegaan en gedaan.   

Eens in de twee jaar wordt er een gezellige avond gehouden voor de vrijwilligers. In 2022 is dit nog 

georganiseerd. Voor alle duidelijkheid de leden van de werkgroep zorgen voor de hapjes en de 

drankjes.  

De leden van de werkgroep hebben een zogenaamde lief-en-leed-pot gevormd. De leden van de 

werkgroep zorgen zelf voor de financiële vulling. Mevrouw Hennie Prins beheert deze pot al enkele 

jaren. 
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Cijfermatig overzicht inkomsten en bestedingen 2023. 

Inkomsten 2023 

Opbrengst jaarlijkse financiële actie 1sept2023 - 31dec2023    €  5.719,50 

Tussentijdse giften (TG) tussen 1jan2023 en 1sept2023    “     307,60 

Ontvangen van Diaconie (jaarlijkse en extra gift)    “  5.500,00 

Driemaal collecte in  2023       “     606,35 

Tweemaal eenmalige gift van particulieren     “     750,00 

Rente over het jaar 2023       “       46,62     

Totaal van de inkomsten in 2023       € 12.930,07 

 

Bestedingen 2023 

Kosten Rabobank        €   298,45 

Kosten drukken brief bij Kopiedruk de Leeuw     “   425,00    

Andere kosten werkgroep (fotoboeken, extra nagekomen kosten reis, 

enkele presentjes,  postzegels en dergelijke)     “   444,59 

Kosten proefje         ´        0,05 

Transportkosten kleding, schoenen en overige goederen   “1.168,60 

Kosten ontvangst groep Stana bij afscheid predikant     ´    250,00 

Kosten bevestigen ontvangst bijdrage voor Emese    ´         1,00 

Kosten aanvulling tuinzaden       ´    200,00 

Bijdrage in kosten aankoop zaagmachine     ´    500,00 

Bijdrage in kosten aankoop kopieerapparaat     “    400,00 

Giften gericht op persoonlijke omstandigheden     “    930,00  

Bijdrage Lacu         “3.000,00  

Bijdrage Lacu           “2.500,00 

Bijdrage Cluj         “2.000,00 

Bijdrage Vechea        “   750,00 

Bijdrage in de vorm van een lening Tarnaveni     “ 1.000,00 

Totaal van de bestedingen in 2023      €13.867,09       
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Inkomsten/uitgaven oktober-reis 2023. 

De uitgaven worden door giften van de reizigers en soms een anonieme gift gedekt! In de maand 

oktober 2023 is er een reis gemaakt naar Roemenië.  Verwezen wordt naar het reisverslag, dat in het 

kerkblad Kerk op Weg is opgenomen. Van de kosten van de reis is een afzonderlijk financieel overzicht 

gemaakt.  

Toelichting op de diverse posten.  

*De bestedingen zijn in 2023 iets hoger geweest dan de inkomsten.   

*De opbrengst van de collectes was resp. € 137,00, € 115,65 en € 353,70. In totaal € 606,35. 

*Tweemaal is een speciale gift ontvangen. De ene maal via ds. Hans Schipper en de andere keer via 

de fam. Van der Woude. In totaal € 750,00.  

*Eind 2011 is een bedrag ontvangen van € 1.500,00. Met instemming van de Diaconie is dit bedrag 

door de werkgroep bestemd en gereserveerd voor een mogelijk gemeentecontact. Onze hoop om in 

2023 een ontvangst met een gemeente in Roemenië te doen is helaas niet gerealiseerd. We blijven 

hopen, dat we in 2024 een gemeente mogen verwelkomen.  Wel hebben wij een klein gedeelte van 

dit bedrag gebruikt voor de ontvangst van enkele inwoners uit Stana bij het afscheid van onze 

plaatselijke predikant. Deze inwoners moesten een onderkomen hebben. De kosten hiervan zijn door 

de werkgroep gedragen.   

*De kosten van de Rabobank zijn ook dit jaar weer verantwoord.  Fors hoger dan vorig jaar.  

*De transportkosten komen jaarlijks terug. In 2023 tweemaal gebruik gemaakt van een 

transportwagen. Een tweede leven van kleding, schoenen en overige goederen is een feit geworden. 

Een prachtig resultaat.  

*Onze werkgroep heeft gelden beschikbaar gesteld voor het aanschaffen van een kopieerapparaat. 

Ook in kleine gemeenten is communicatie met onder meer gemeenteleden erg belangrijk. Met dit als 

uitgangspunt zijn wij tot dit besluit gekomen. 

*Tijdens onze oktober-reis werden de reizigers geconfronteerd met de omstandigheid, dat men wel 

hout voor de kachel had, maar een zaagmachine ontbrak. Na rijp en snel beraad besloten gelden 

beschikbaar te stellen voor  de aankoop van een zaagmachine.  

*Dit jaar hebben wij driemaal besloten gelden beschikbaar te stellen voor persoonlijke hulp. Een 

bijzondere gift ontvingen wij. De door hen ontvangen energietoeslag werd ter beschikking gesteld 

van onze werkgroep. Wij hebben aan deze bijzondere gift een speciale bestemming gegeven. Een 

sociaal zwaar getroffen gezin hebben wij deze gift verstrekt. Ook deze keer hebben wij het gezin met 

de gehandicapte dochter in Cluj verrast met een kerstgeschenk. Enkele jaren geleden hebben wij dit 

gezin financieel geholpen bij de aanschaf van een traplift voor de zwaar gehandicapte jonge dochter. 

Verder hebben wij een gezin een financiële bijdrage verstrekt i.v.m. de zware brand van het huis. 

Nijeveen-Oudleusen, 2/3 januari 2024.  

18 



 


